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Protokół Nr 18/2020 

z posiedzenia komisji budżetowej odbytego w dniu 24 listopada 2020r. 

  

 Posiedzenie komisji otworzyła przewodnicząca komisji Jadwiga Łopatowska 

i przewodniczyła posiedzeniu. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z załączoną listą obecności do 

niniejszego protokołu (nieobecna była radna Renata Błaszczyk). 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: Burmistrz Stanisław Strąk i Skarbnik Miasta i Gminy 

Krzysztof Cieślak. 

 

Porządek posiedzenia : 

1. Wydanie opinii o projektach uchwał w sprawie: 

a. obniżenia  ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego, 

b. określenia  wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

c. określenia stawki jednostkowej dofinansowania kosztów zbiorowego 

odprowadzania ścieków, 

d. zmian w budżecie Gminy na rok 2020, 

e. zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Pierzchnica na lata 2020-2035, 

2. Sprawy różne.  

 
Ad.1.a)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w  

            sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego przedstawiając 

brzmienie projektu uchwały. Poinformowała, że projekt uchwały opiniowała Świętokrzyska 

Izba Rolnicza, która nie wniosła uwag do proponowanego projektu uchwały o obniżeniu ceny 

żyta do wymiaru podatku rolnego, przedstawiając brzmienie opinii Izby Rolniczej.  

Poprosiła Burmistrza o informację w sprawie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że zgodnie z treścią uzasadnienia do kompetencji rady należy 

obniżanie ceny skupu żyta do celów podatkowych. Średnia cena skupu żyta z 11 kwartałów 

ogłoszona przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego na 2021r. wynosi 58,55zł. W 

ubiegłym roku cena ta była o 9 groszy niższa i cena żyta została obniżona do kwoty 52 zł. Na 

przyszły rok również proponuje się obniżyć cenę żyta do kwoty 52 zł także podatek rolny 

pozostałby na tym samym poziomie. 

Członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny 

skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego w związku z tym przewodnicząca komisji 

poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie obniżenia ceny 

skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego. 

 

Ad.1.b)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w  

            sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych i poprosiła 

Skarbnika Miasta i Gminy o omówienie projektu uchwały. 
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Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że w większości stawki 

podatku od środków transportowych nie ulegają zmianie. Zmiana stawek dotyczy tylko dwóch 

kategorii, które występują na terenie gminy tj. w załączniku nr 2 i w załączniku nr 3 do projektu 

uchwały. Omówił wprowadzane zmiany, gdzie się obniża stawki podatku a gdzie się 

podwyższa. Dodał, że wprowadza się zmiany po to bo były sugestie od płacących te podatki, 

że w gminach ościennych są stawki niższe i mogą przenieść się z płaceniem tych podatków do 

gmin ościennych. Na przyczepach obniża się trochę podatek a na zestawach pojazdów 

podwyższa się. Po wyliczeniu podatku będzie mniej o około 7 tys. zł czyli mniej będą płacić 

podatnicy, a gdyby nie robić zmiany w wysokości stawek podatku to gmina mogłaby stracić 

nawet 30 tys. zł z tego podatku gdyby podatnicy przenieśli ten podatek do gminy ościennej. 

Członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych w związku z tym przewodnicząca 

komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

 

Ad.1.c)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w  

            sprawie określenia stawki jednostkowej dofinansowania kosztów zbiorowego 

odprowadzania ścieków i przedstawiła brzmienie projektu uchwały. Poprosiła Burmistrza o 

omówienie projektu uchwały. 

Burmistrz poinformował, że każdego roku jest temat dopłaty do cen ścieków. Ceny 

ścieków są dość duże, które wynoszą około 11 zł  za m3. Dużą pozycję w kosztach oczyszczania 

ścieków stanowi podatek od budowli w wysokości 2% oraz czynsz dzierżawny co łącznie 

stanowi kwotę około 200 tys. zł. Z tego powodu co roku była dopłata do ścieków żeby inkasem 

podatku nie obciążać mieszkańców. W ubiegłym roku była stawka dopłaty 5 zł i w tym roku 

również proponuje się stawkę na tym samym poziomie. Przypomniał jak są teraz uchwalane 

stawki opłat za wodę i ścieki i podkreślił, że nie zatwierdza już taryf rada tylko robi to 

Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie. Dodał, że dopłata do kosztów oczyszczania 

ścieków dotyczy mieszkańców, którzy mają kanalizację tj. Pierzchnica, Pierzchnianka, część 

Skrzelczyc i część Drugni.  

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

określenia stawki jednostkowej dofinansowania kosztów zbiorowego odprowadzania ścieków 

w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem 

pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 

 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

określenia stawki jednostkowej dofinansowania kosztów zbiorowego odprowadzania ścieków. 

 

Ad.1.d)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w  

            sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2020 i poprosiła Skarbnika Miasta i Gminy  

o omówienie proponowanych zmian. 
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Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że zmniejsza się plan 

dochodów o kwotę 600 000 zł i o taką samą kwotę zmniejsza się plan wydatków. Omówił 

szczegółowo zmiany w dochodach budżetu określone  załącznikiem Nr 1 - Plan dochodów oraz 

zmiany w wydatkach budżetu określone załącznikiem Nr 2 - Plan wydatków do projektu 

uchwały. Omówił również zmiany jakie wprowadza się w załączniku Nr 3 Limity wydatków 

na wieloletnie przedsięwzięcia planowane do poniesienia w 2020 roku, w załączniku Nr 4 

zadania inwestycyjne roczne w 2020r. i w załączniku Nr 5 dotacje celowe w 2020 roku. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Gminy na rok 2020 w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod 

głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o proponowanych zmianach w budżecie 

gminy. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie zmian w 

budżecie Gminy na rok 2020. 

 

Ad.1.e)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w  

            sprawie zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Pierzchnica na lata 2020-2035 i poprosiła Skarbnika Miasta i Gminy o omówienie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że zmiany w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej wynikają ze zmian wprowadzanych projektem uchwały w sprawie 

zmian w budżecie gminy, który omawiał przed chwilą oraz zmianami w budżecie 

wprowadzonymi zarządzeniami Burmistrza od ostatniej zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. Omówił wprowadzane zmiany w załączniku Nr 1 Wieloletnia Prognoza 

Finansowa na lata 2020-2035 i w załączniku Nr 2 Wykaz przedsięwzięć realizowanych w latach 

2020-2024, które szczegółowo przedstawia objaśnienie do zmian w WPF stanowiącym 

załącznik Nr 3 do projektu uchwały.  

Członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2020-2035 

w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem 

pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 

 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie zmian 

w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 

2020-2035. 

 

Ad.2. Sprawy różne. 

 Radna Joanna Litwin zapytała Skarbnika Miasta i Gminy czy wie coś w sprawie drogi 

na Lizawy jakie są postępy w tym temacie. 

 Skarbnik odpowiedział, że wie tyle, że dokumentacja jest opracowywana tylko 

wstrzymuje sprawa kanału technologicznego. Było wystąpienie do Ministra o odstąpienie 

realizacji kanału technologicznego i nie ma jeszcze decyzji w tej sprawie. 
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 Przewodnicząca komisji pytała Skarbnika czy wie jak postępują prace projektowe drogi 

w Pierzchniance w kierunku Ujen czy ruszyły te prace. 

Skarbnik powiedział, że w tym temacie nie jest w stanie udzielić odpowiedzi, bo nie zna 

szczegółów. 

 Przewodnicząca komisja zapytała w sprawie kursów na terenie gminy co miały być 

uruchomione. Jeden w godzinach wieczornych z Pierzchnicy do Skrzelczyc i drugi przez 

Pierzchnianka, Osiny, Drugnie i dalej, czy już był przetarg czy coś wiadomo w tej sprawie. 

Skarbnik Miasta i Gminy poinformował, że z tego co mu jest wiadome to został złożony 

wniosek do Wojewody na dofinansowanie kursu użyteczności publicznej na trasie Pierzchnica, 

Pierzchnianka, Osiny, Drugnia Rządowa, Drugnia, Wierzbie, Strojnów, Podlesie, Straszniów 

Gumienicki. Natomiast z gminą Morawica zawarto porozumienie na organizację kursów 

Maleszowa – Bilcza – Maleszowa i Skrzelczyce – Bilcza – Skrzelczyce.  

 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia przewodnicząca komisji podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokółował: 

 

S.Kielesiński                                                                    

                   Przewodnicząca komisji 

 

                                                                                      Jadwiga Łopatowska 

 

 

  

 

 

 


